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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 

 

Datum:  4 november 2015 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  20.00 – 22.35 uur 

 

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP), C.E. Bloemhoff 

(PvdA), E. Akkerman (VVD), S.A. Koebrugge (VVD), de heren J.H. Luhoff (D66), C. Schimmel (D66), 

B. de Greef (SP), D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas (GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), 

A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans (ChristenUnie), M.M. van den Anker (Student en 

Stad) en T. van Zoelen (Partij voor de Dieren) 

Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Namens het college: de heer P.E.J. den Oudsten (burgemeester) tot B1b, T. Schroor (D66) 

Insprekers: mevrouw Van Oosten (op persoonlijke titel) 

Verslag: de heer J. Bosma  

 

 

A. ALGEMEEN DEEL  

A.1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

 Opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

 Stelt voor eerst het programma Veiligheid te behandelen. 
 

B. INHOUDELIJK DEEL  

B.1. Gemeentebegroting 2016 (raadsvoorstel 2 oktober 2015) 

B.1.a. Programma Veiligheid 

Mw. Akkerman (VVD): 

 Looft de betere resultaten in een relatief al veilige stad, de ingezette koers en het op de agenda 

houden van veiligheid met oog voor actuele risico's. 

 Is verheugd over de gezette stappen tegen kindermishandeling. 

 Steunt het opwerpen van barrières tegen mensenhandel en uitbuiting, maar is benieuwd hoe het gaat 

lukken mensen onder de 21 jaar te weren als dat onder de 18 al niet altijd lukt. 

 Is voor het laten hangen van camera's in het A-kwartier, mede een wens van bewoners. 

 Leest veel over schades, aantallen en regelingen wat betreft aardbevingen. Zijn er verder geen 

veiligheidsrisico's? 

 Is trots op de titel veiligste grote stad en hoopt op prolongatie in 2016. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Ziet uit naar bespreking van het nieuwe prostitutiebeleid en leest hoopvolle signalen. 

 Neemt aan dat de tippelzone ook uitgebreid aan bod zal komen. 

 Vraagt aandacht voor signalen dat in vluchtelingenopvangcentra vrouwen geronseld worden. 

 Is blij dat de al langer bepleite extra middelen voor zorgcoördinatie mensenhandel er komen. 

 Steunt het streven drugshandel en vermenging van onder- en bovenwereld tegen te gaan. 

 Begrijpt niet dat de ureninzet van Stadstoezicht gelijk blijft, terwijl er meer evenementen komen. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Is blij dat radicalisering en jihadisme niet plaatsvinden en gaat ervan uit dat het wordt bijgehouden. 

 Pleit voor meer controle 's avonds en 's nachts op alcoholverstrekking onder de 18 jaar. 

 Sluit aan bij ChristenUnie wat betreft drugshandel en bij de VVD wat betreft het A-kwartier. 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Looft de afname van geweld en inbraken. Geweld stabiliseert, afname moet het doel blijven. 

 Vindt dat screening, huiselijk geweld blijvende aandacht verdient. 

 Dacht dat het college de term 'studentenoverlast' niet meer zou gebruiken. Is dit een vergissing? 

 Hoopt dat de aanpak van radicalisering leidt tot kennis en het voorkomen van jihadisme. 

 Pleit voor nog meer inzet op preventie van drugsgebruik onder jongeren. 
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 Is blij met de bestrijding van georganiseerde misdaad, die geen voet aan de grond mag krijgen. 

 Constateert dat aardbevingen met 4700 schadegevallen een grote impact hebben. De NAM vergoedt 

nog niet alles zonder tegenwerking, er is nog veel werk te doen. 

 Vraagt waarom de beoogde stijging van het aantal gecontroleerde kamerverhuurpanden slechts 37 is. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

 Wijst erop dat het kabinet de relatie tussen huiselijk geweld en dierenmishandeling meeneemt in de 

voorlichtingscampagne. Erkent de burgemeester de relatie ook en komt er een plan van aanpak? 

 Vindt samenwerking tussen bewoners, zorg- en veiligheidspartners constructiever dan 

cameratoezicht en keurt het goed wanneer doelen in balans zijn met privacy. 

 Hecht aan goede GGZ en opvang. Het aantal verwarde personen lijkt toe te nemen. 

 Ziet liever radicalisering als algemeen thema. Waarom benoemt het college specifiek jihadisme? 

Extreemrechtse radicalisering is minstens zo zorgwekkend. 

 Herinnert aan de toezegging van burgemeester Vreeman dieren te noemen in de tekst over het 

waarborgen van fysieke veiligheid. 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 

 Sluit aan bij de Partij voor de Dieren wat betreft radicalisering. 

 Hoort van de MJD dat aansluiting op het Veiligheidshuis beter kan, waar radicaliserende jongeren 

herkend moeten worden. 

 Sluit aan bij de vragen en opmerkingen van ChristenUnie over mensenhandel. 

 Is benieuwd of de toename van het aantal problematische jeugdigen komt door daadwerkelijke 

toename of op een betere aanpak. 

 Steunt de hogere ambities hennepteelt te bestrijden en meer drugspanden te sluiten. 

 Baalt van de stijgende kosten voor de Veiligheidsregio. Hoe stuurt het college hierop? 

Dhr. Schimmel (D66): 

 Looft dat Groningen de veiligste grote gemeente is en dit jaar verder verbetert. 

 Steunt blijvende aandacht voor huidige prioriteiten en toekomstige, zoals huiselijk geweld, 

georganiseerde misdaad, motorclubs en radicalisering, dat inderdaad breder is dan jihadisme. 

 Constateert dat een veilige en bruisende stad goed samengaan. Er hangen niet overal camera's. 

 Vraagt of minderjarige prostitutie voorkomt in de vergunde of illegale sector. 

 Opperde met GroenLinks een overgangstermijn voor prostituees tussen de 18 en 21 jaar wanneer het 

nieuwe leeftijdsverbod ingaat.  

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Prijst zich gelukkig dat Groningen relatief veilig is, begrijpt de inzet van meer middelen, maar hecht 

daarbij aan de succesfactor van balans tussen de preventieve en repressieve kanten. 

 Informeert naar de gevolgen van landelijke bezuinigingen op Veilige Publieke Taak. 

 Pleit voor het zo goed mogelijk toepassen van huisverboden. Vroeg ingrijpen voorkomt verergering 

van huiselijk geweld. 

 Maakt zich zorgen over alle vormen van radicalisering. Hoe groot is het probleem hier? 

 Ziet dat het nieuwe beleidsveld motorclubs een goede rol speelt. 

 Wijst erop dat de groep prostituees tussen 18 en 21 jaar beperkt is en pleit voor een bredere aanpak 

van uitbuiting en mensenhandel. Vermoedelijk is het probleem groter in de illegale sector. 

 Leerde uit navraag dat het aantal gehoorde jeugdige verdachten altijd fluctueert, maar is er een reden 

voor de stijging? 

 Blijft aanhoudende zorg over aardbevingen op haar plaats vinden. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Sluit aan bij D66 en GroenLinks wat betreft verhoging van de prostitutieleeftijd. 

 Is bezorgd over de korting van 234.000 euro vanwege het niet doorgeven van loon- en 

prijsstijgingen. Is dit op te vangen met efficiency of heeft het beleidsmatige gevolgen? 

 Pleit ervoor de 45.000 euro voor toezicht tijdens koopzondagen uit het economisch programma te 

betalen. Het mag niet ten koste gaan van toezicht en handhaving in wijken en hotspots. 

Dhr. Bolle (CDA): 

 Vindt het positief dat Groningen de veiligste grote gemeente is. Het is positief mensen te betrekken 

bij het buurtpreventieteam om ook het veiligheidsgevoel te vergroten. 
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 Vraagt of de vele inzet voor het stijgend aantal evenementen ten koste gaat van andere taken. 

 Neemt aan dat een discussie over politie-inzet bij voetbalwedstrijden volgt. 

 Is blij met continuering van het supportersproject. 

 Roept op handhaving van drugs onder jongeren gelijk te trekken met alcohol. 

 Sluit aan bij ChristenUnie wat betreft mensenhandel en prostitutie en SP wat betreft koopzondagen. 

Burgemeester Den Oudsten: 

 Geeft de complimenten door aan alle betrokkenen. 

 Intensiveert de coördinatie om veiligheidsbeleid in ketens effectief te laten functioneren met een 

hopelijk eenmalige intensivering van middelen. 

 Wil in januari discussiëren over nieuw prostitutiebeleid. Er spelen ingewikkelde vraagstukken, zoals 

de gevolgen van verhoogde leeftijd voor het illegale circuit. 

 Heeft extra aandacht voor radicalisering met als accent moslimextremisme. 

 Besteedt de extra middelen vooral aan opleidingen zodat organisaties radicalisering sneller 

herkennen. 

 Gaat na of dergelijke opleidingen ook leiden tot eerdere signalering van andere vormen van 

radicalisering. 

 Ziet geen situaties die dreigen te ontsporen, maar er zijn in steden altijd een paar aandachtspunten. 

 Meldt dat de Nationaal Coördinator het standpunt van Groningen over de 

waardevermeerderingsregeling heeft overgenomen. Het kabinet moet het nog goedkeuren. De 

nieuwbouwregeling blijft voorlopig in stand. 

 Verwacht dat veiligheidsonderzoeken de komende maand worden afgerond, waarna prioritering 

aangebracht kan worden. Het college ziet geen veiligheidsrisico's die nu acuut ingrijpen noodzakelijk 

maken. 

 Gaat ervan uit dat de aandacht van evenementenorganisatoren voor veiligheid ervoor zorgt dat de 

inzet van Stadstoezicht weinig steeg.  

 Zal in commissieverband discussiëren over de inzet van toezicht bij specifieke evenementen als 

Koningsdag en 4-5 mei. 

 Is van plan komend jaar drie keer cijfers over geweldsdelicten te presenteren, zodat er meer ruimte is 

informatie uit te wisselen en in te grijpen. Het jaarplan komt binnenkort in het college. 

 Is blij dat het controlesysteem voor kamerverhuurpanden zo op orde is dat de beoogde aantallen 

gehaald worden. Extra controle van specifieke eigenaren leidt tot een hoger rendement per controle. 

 Komt met een te bespreken doorwrochte collegeopvatting over de toename van verwarde personen. 

 Verklaart de toename van problematische jeugd uit de intensievere aanpak met de aangestelde 

jeugdcoördinator. 

 Kondigde de stijging van kosten voor de Veiligheidsregio vorig jaar al aan en wijst op de uitstekende 

overeenkomst over de verkoop van de brandweerkazerne. 

 Evalueert met de wethouder Economische Zaken eerst in hoeverre toezicht tijdens koopzondagen 

nodig is en neemt daarna een besluit over de middelen en dekking ervan. 

 Kijkt of de toezegging van de vorige burgemeester over het opnemen van dieren alsnog doorgevoerd 

kan worden, maar komt niet met een groot plan van aanpak zonder raadsmeerderheid. 

 Komt schriftelijk terug op de genoemde landelijke consensus over dierenmishandeling en de 

gevolgen voor beleid. 

 Meldt dat het niet compenseren van loon- en prijsstijgingen op verschillende plaatsen terugkomt. Het 

gaat niet ten koste van veiligheidsbeleid. Schriftelijke onderbouwing volgt voor de raad. 

 Zal nagaan wat de gevolgen zijn van de genoemde landelijke bezuinigingen op Veilige Publieke 

Taak en blijft het een belangrijk onderwerp vinden. 

 

B.1.b. Programma's 11-14, paragrafen 3-6 en 8, financieel perspectief + 

B.2. Tarieven 2016 (raadsvoorstel 2 oktober 2015) 

Mw. Van Oosten (inspreker op persoonlijke titel): 

 Wil weten waaruit precies de kosten bestaan bij begrafenisrechten. 

 Stelt dat aan precariorechten van gemeentelijke grond voor huizen geen kosten verbonden zijn. Wat 

is het onderscheid met andere precariorechten? 
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 Hekelt de verhoging van rioolheffing boven de loon- en prijscompensaties, waar huizenbezitters met 

lage inkomens de dupe van zijn. 

 Vraagt waarom voor eenpersoonshuishoudens de maximale loon- en prijscompensatie geldt. 

Dhr. Luhoff (D66): 

 Complimenteert de meerjarig sluitende begroting en het toegenomen weerstandsvermogen en 

optimisme, al blijven de financiële risico's onverminderd groot. 

 Is enthousiast over de nieuwe opzet en de begrotingspagina op de website en doet drie voorstellen. 

 Oppert financiën nog meer realtime te kunnen volgen met voortgangsrapportages, de 

gemeenterekening en andere rapportages. Zo zijn trends ook beter te ontdekken. 

 Ziet Groningen vooroplopen in open spending. Toerekening van kosten en baten bij tarieven zou een 

mooie volgende stap zijn. Het zorgt voor begrip, prikkelt efficiëntie en scheelt de accountant werk. 

 Mist bij het subsidieregister historisch inzicht en subsidies in natura, bijvoorbeeld via korting, 

panden in bruikleen en goedkope erfpacht.  

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Dankt college en ambtenaren voor de inzet. 

 Vraagt wat de gevolgen zijn voor de begroting van het tekort op de wet BUIG. Waarom wordt dit 

niet opgelost met het weerstandsvermogen, dat later weer aangevuld kan worden? 

 Begrijpt niet dat het college nu al 2 miljoen euro denkt te kunnen bezuinigen met een 

maatschappelijke kosten- en batenanalyse (MKBA) voor alle subsidies. Niet alles is in geld uit te 

drukken. 

 Vraagt waarom de discussie bij het weerstandsvermogen over honderdsten gaat, terwijl niet alle 

risico's goed kwantificeerbaar zijn. Hoe gaat het college met onbekende risico's om? 

 Roept op achterstallig onderhoud aan straatverlichting en spelvoorzieningen snel aan te pakken. 

 Vindt een kostendekkendheid van 15-17% voor evenementen te laag en bepleit onderscheid tussen 

commerciële en niet-commerciële activiteiten en meer differentiatie tussen 2000-25.000 bezoekers. 

 Is tegen kostendekkendheid van begrafenisrechten. Kan de wethouder de verhoging toelichten? 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Verbaast zich over de beoogde terugloop in publieke dienstverlening, zoals klanttevredenheid en 

digitale dienstverlening. Waarom niet meer ambitie dan de resultaten uit 2014? 

 Is teleurgesteld dat het weerstandsvermogen terugzakt naar 85% in 2017 en hoopt dat een 

toekomstig college wel doorpakt richting 100%.  

 Is bezorgd dat de gemeente dicht bij een schuldquote van 100% zit en dat gemiddeld 24,5 miljoen 

euro aan moeilijk haalbare bezuinigingen openstaat. 

 Vindt de ruil van incidenteel en structureel geld voor 14,4 miljoen euro onverstandig en kortzichtig, 

zeker omdat het geld niet gereserveerd maar ingezet wordt. 

 Wil een visie op personeelsontwikkeling. Nog geen 3% is onder de 31 jaar. 

 Pleit voor onderscheid tussen groepen wat betreft precariobelasting. De kosten verschillen ook. 

 Vindt de verhoging van bijna 20% over vier jaar voor parkeervergunningen erg hoog. 

 Sluit aan bij de ChristenUnie wat betreft moeilijk kwantificeerbare risico's, de wet BUIG en de vraag 

over de MKBA. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Complimenteert het college met de begroting, die in balans is, 20 miljoen euro nieuw investeert en 

10,6 miljoen euro aan ingezette bezuinigingen haalt. 

 Is blij met de MKBA, zodat op basis van inhoud 2 miljoen euro op subsidies bezuinigd wordt. Dit 

kan overigens alsnog tot pijnlijke situaties leiden. 

 Vindt het mooi dat de woonlasten stabiel zijn. 

 Vraagt een toelichting op de risico's van vennootschapsbelasting en het nieuwe besluit begroting en 

verantwoordingen, met grote gevolgen voor de al risicovolle grondexploitaties. 

 Betreurt de tegenvaller op de wet BUIG. Hoe communiceert het college richting het Rijk hierover? 

 Merkt dat Groningen vooroploopt als open overheid en vindt de suggesties van D66 positief. 

Dhr. Van der Glas (GroenLinks): 

 Is blij dat klanten tevreden lijken te zijn. 

 Is voor uitbreiding van de pilot digitaal controleren WOZ-waarde. Het verhoogt transparantie en 
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vermindert mogelijk het aantal bezwaren. 

 Vindt de presentatie van de begroting prettig verbeterd en inzichtelijk, ook voor burgers. 

 Is tevreden over de eigen Ombudsman, die voldoet aan de vraag. 

 Vraagt of lagere frictiekosten komen door snellere of lagere uitstroom. 

 Juicht toe dat de lastenstijging binnen de afgesproken marges blijven. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

 Looft de begroting zowel wat betreft resultaat als vorm. 

 Is blij met de digitale versie en ziet verbetermogelijkheden voor doorklikken, leesbaarheid en 

subsidiebeschikkingen. Het is de vraag of open spending alles oplost. 

 Verzoekt bij de minister te bepleiten de eigen bijdrage beschermd wonen door het CAK uit te laten 

betalen. Nu moet Groningen het bij gemeenten innen met een risico van 900.000 euro. 

 Kaartte bij de landelijke fractie aan dat het Rijk verrassingen bij de wet BUIG, het gemeente- en 

provinciefonds, het btw-compensatiefonds en doeluitkeringen moet voorkomen. 

 Is voor gedifferentieerde precariobelasting. Met name terrassen aan de Grote Markt kunnen duurder. 

 Vraagt hoe het staat met outsourcing van ICT en wil in elk geval deskundigheid behouden om de 

externe uitvoerder en het proces te kunnen beoordelen als gemeente. 

Dhr. Bolle (CDA): 

 Sluit aan bij Student en Stad dat lagere klanttevredenheid geen doel kan zijn. 

 Vindt de verhoging van begrafenisrechten en precario in contrast staan met kostendekkendheid van 

evenementen (15-17%). 

 Pleit ervoor de grotere evenementen meer te laten stijgen dan de kleinere. Nu is dat andersom. 

 Vraagt zich af of de kerntaken- of kerndoelendiscussie door de MKBA's vooruitgeschoven is. 

 Wil weten waarom de onnodig dure onderzoeken nodig zijn en niet gewoon de aangekondigde 

discussies over doelmatigheid en effectiviteit gevoerd worden. 

 Is voor verhoging van het weerstandsvermogen, maar hekelt het opvangen van de tegenvaller van de 

wet BUIG, opgevangen met de reserve bovenwijkse voorzieningen. De incidentele tegenvaller zorgt 

zo voor structureel zwaardere kapitaallasten. 

 Mist het overwegen van de optie van (gedeeltelijke) incidentele bezuinigingen. 

 Vraagt of het college bij de oplossing blijft, wanneer het bedrag na onderhandelingen lager uitvalt. 

 Mist de lening van Martiniplaza in het weerstandsvermogen. Dit zou liggen aan kredietwaardigheid, 

maar de Euroborg is wel opgenomen, terwijl beide organisaties er weinig rooskleurig voorstaan.  

 Wacht af of leningen aan derden afgedekt worden met weerstandsvermogen in het nieuwe 

treasurystatuut. 

Mw. Koebrugge (VVD): 

 Vindt de begroting nieuwe stijl zeer prettig om mee te werken. 

 Krijgt de indruk dat veel WOZ-waarden niet goed bepaald zijn. In 2017 wordt digitale controle 

stadsbreed ingevoerd. Worden waarden voor die tijd aangepast om proceskosten te verlagen? 

Invoering van controle kost eerst geld, maar verhoogt meteen al transparantie en draagvlak. 

 Is voor afschaffing van precario en is benieuwd of het klopt dat precario over tuintjes zonder kosten 

geheven wordt. Kostendekkendheid kan naast tariefsverhoging ook door kostenverlaging door 

vermindering van regeldruk en handhaving. 

 Steunt differentiatie van evenementenleges. 

 Wil niet dat de automobilist een melkkoe wordt en was in 2011 al tegen verhoging van 

straatparkeren om tarieven dichter bij parkeergarages te brengen. 

 Wil een andere oplossing voor de verhoging vanaf 2017. Bewoners zijn afhankelijk van hun auto en 

parkeervergunning en kunnen hun auto moeilijk elders kwijt. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Herinnert zich dat PvdA en GroenLinks tijdens de crisis gelukkig vergeefs aandrongen om een niet-

sluitende begroting te presenteren. Nu lukt dat wel met een gat van 14,5 miljoen euro. 

 Is tegen het uitstellen van een besluit over een oplossing tot het voorjaar. Er ligt niet eens een 

raadsvoorstel om met de oplossingsrichting in te stemmen. 

 Wijst erop dat de voordelen van de wet BUIG in het verleden wel verrekend werden. 

 Stelt dat er vijf weken zitten tussen het bekend worden van het tekort en vaststelling in de raad. 
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 Verwacht niet dat de staatssecretaris zal buigen en wil een sluitende begroting. 

 Kan zich vinden in de voorgestelde oplossing, maar wil daartoe voor volgende week besluiten. 

 Vindt het niet consequent dat aandelen Enexis wel zijn opgenomen, nog voor verkoop en kennis 

over de uiteindelijke effecten. 

 Krijgt verschillende antwoorden op de vraag of en hoe het niet compenseren van 2,5 miljoen euro 

aan loon- en prijsstijgingen gevolgen heeft voor beleid en wil een overzicht per programma. 

 Verbaast zich dat de VVD akkoord gaat met verschuiving van woonlasten naar woningbezitters en 

bedrijven met verhoging van de rioolheffing. 

 Begrijpt niet dat D66 instemt met hogere stijging van woonlasten voor een- en 

tweepersoonshuishoudens, waar de partij ongelijkheid eerder op wilde heffen met differentiatie. 

 Is erg blij met de steun voor hogere precario voor terrassen van de PvdA. 

 Sluit aan bij het CDA wat betreft de MKBA's. 

 Is voor kostendekkende publiekrechtelijke tarieven, ook voor begrafenisrechten en op termijn voor 

evenementen, die nu met 673.000 euro verkapt worden gesubsidieerd. Voorstellen volgen. 

 Vindt met CDA en ChristenUnie het verschil in leges te groot tussen kleine en grotere evenementen. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Vraagt of beperking van openingstijden van de publieksbalie de dienstverlening doet verslechteren. 

 Vindt de oplossing voor de wet BUIG risicovol. Er zijn op termijn mogelijk extra bezuinigingen 

voor nodig, terwijl het risico van lopende bezuinigingen ook al ongeveer 14 miljoen euro is. 

 Oppert een reserve voor afschrijvingen van voorzieningen in te stellen. 

 Is benieuwd naar de effecten van nieuwe regels van de BB&V op grondexploitaties boven op de 

normale verliesnemingen. 

 Staat er niet achter dat begrafenisleges fors stijgen en evenementenleges alleen nominaal. De 

verdeling moet eerlijker. 

 Sluit aan bij vragen over precariorechten. 

 Roept op bij de discussie over het Parkeerbedrijf in december pas te beslissen over eventuele extra 

verhoging van tarieven. 

 Verzoekt het college voorsorterend op mogelijk toegenomen hondenbelastinginkomsten door 

gebiedsuitbreiding in Meerstad en eventuele samenvoeging met Ten Boer na te denken over 

mogelijkheden van een doelbelasting. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

 Zegt dank voor de mooie digitale begroting. 

 Hoopt dat de gemeente ondanks het sluiten van een balie, efficiënt klanten sturen en online 

afspraken toegankelijk blijven. Houdt het college rekening met digitaal minder vaardige inwoners? 

 Pleit ervoor een doelbelasting te maken van hondenbelasting. Na schriftelijke vragen bleek slechts 

110.000 euro van de 800.000 euro aan hondengerelateerde zaken uitgegeven te worden. 

 Roept op hondeneigenaren in de inleiding te bedanken voor hun extra bijdrage of meer geld ten 

goede van hen te laten komen. 

 Ziet graag onderzocht in hoeverre hoog ziekteverzuim op onvrede duidt. De oorzaken zijn onbekend. 

 Betreurt dat de risico's van Wmo, aardbevingen en vennootschapsbelasting niet bekend zijn. Geeft 

het weerstandsvermogen wel een getrouw beeld?  

 Pleit voor haast wat betreft het gezamenlijk onderzoek naar financiële effecten van gaswinning voor 

gemeenten. 

 Steunt extra incidenteel geld voor onderhoud door flexteams, maar wil op de website meer inzicht in 

kwaliteitsdoelen en beleid. 

 Vindt de totale schuld en extra leningen verontrustend hoog en pleit voor lenen bij een duurzame 

groene bank. 

 Mist bij de investeringsbehoefte van 17 miljoen euro van Airport Eelde de afkeuring van de raad. 

 Pleit voor ruimhartiger kwijtschelding van hondenbelasting. Opvang wanneer minima het niet meer 

kunnen betalen kost ook geld en hondenbelasting levert genoeg op om meer kwijt te schelden. 

 Vindt ook dat evenementen kostendekkend moeten zijn en dat de stijging van leges bij grotere 

evenementen te langzaam gaat. Onderscheid tussen commercieel en niet-commercieel is goed. 
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Wethouder Schroor: 

 Wijst erop dat de BUIG-brief vorig jaar binnenkwam, vijf dagen voordat het college de begroting 

vaststelde. 

 Besloot als college alle mutaties na vaststelling niet meer mee te nemen, maar met andere voor- en 

nadelen in de rekening te verwerken in maart. 

 Denkt dat Groningen procentueel het hardst is getroffen en koos vanwege de omvang om een 

oplossingsrichting te presenteren, die steun lijkt te genieten. 

 Legt uit dat geactiveerde bovenwijkse voorzieningen normaal gesproken een jaar na dato als effect 

in de begroting opgenomen worden. 

 Stelt nu voor met de bovenwijkse voorziening een incidenteel gat te vullen, waardoor de lasten 

structureel met ongeveer 1 miljoen euro toenemen. Dit vermindert de flexibiliteit. 

 Kan technisch de activering dit jaar nog doen, maar heeft nog geen formele beschikking en wijst 

erop dat de staatssecretaris bekritiseerd is en specifiek moet antwoorden op de Groningse situatie. 

 Verwacht wel dat het een tekort blijft. De laatste berekeningen vielen 1 miljoen euro hoger uit. 

 Maakt liever de balans op als alle effecten bekend zijn. Nu is het beter de druk op Den Haag hoog te 

houden en de structurele belasting op de begroting zo veel mogelijk te minimaliseren. 

 Antwoordt dat de bovenwijkse voorzieningen genoeg ruimte geven om dit te kunnen doen. 

 Kan het tekort nu in een keer ten laste van het weerstandsvermogen brengen, dat daarmee op 0,8 uit 

zou komen, maar raadt dit af. 

 Stelt dat de begroting solide en sluitend is. 

 Stelde de waarde van Enexis-aandelen vast en blijft sturen op aandelen waterbedrijf. 

 Wil met het audit committee de begrotingssite verbeteren en parameters aanscherpen. 

 Neemt de suggesties ter harte veiligheidsrapportages en rekeningen mee te nemen en het 

subsidieregister uit te bouwen. Hoe transparanter, hoe beter. 

 Meldt dat systematiek toerekening van kosten en baten mogelijk landelijk wijzigt. Na doorvoering 

van eventuele wijzigingen is het goed de koppeling met de website te maken. 

 Legt uit dat de kwalitatieve MKBA's helpen om minstens 2 op 40-45 miljoen euro te bezuinigen op 

subsidies en op efficiency van beleid en incidentele uitgaven. Stok achter de deur is dat zonder 

keuzes generiek 5% bezuinigd zal worden om de taakstelling te halen. 

 Stelt dat de berekening van en de risico's in het weerstandsvermogen goed te zien zijn. 

 Merkt op dat Groningen laag scoort op solvabiliteitsratio (eigen versus totaal vermogen) met 13%, 

lager dan Den Haag (22%), Amsterdam (51%), Utrecht (32%) of Rotterdam (19%).  

 Kiest er ook daarom voor uiteindelijk door te groeien naar 100% weerstandsvermogen. 

 Vreest dat grote evenementen zullen verdwijnen bij flinke tariefsverhoging. Nu is het vergelijkbaar 

met andere grote steden. De politieke keus is een extra tarief voor 1000-2000 bezoekers. 

 Kiest niet voor meer categorieën om het eenvoudig te houden.  

 Legt uit dat begrafenisleges vorig jaar 6% daalden en nu 3% stijgen naar de afgesproken 

kostendekkendheid, een politieke keuze waar bij evenementen bewust van wordt afgeweken. 

 Herstelt met de stijgende risicoreserveringen voor groot onderhoud eerder beleid, waarbij ad hoc 

geld gezocht werd. Vooraf reserveren acht het college verstandiger. 

 Kiest voor behoudender streefcijfers voor klanttevredenheid, maar nog boven het landelijk 

gemiddelde, omdat het Harm Buiterplein vanwege verschillende loketten wat lager scoort.  

 Wil kijken welke effecten verschuivingen hebben in de verhouding tussen contacten op afspraak en 

inloop bij de Kreupelstraat, zowel op efficiency als op klanttevredenheid. Openingstijden blijven. 

 Verbetert dat 4,4 miljoen euro en niet 24 miljoen euro aan bezuinigingen niet gehaald is. Oorzaken 

en dekkingen staan genoemd. 

 Differentieert al in precariobelasting wat betreft bouwmaterialen, terrassen en tuinen. Voor de laatste 

categorie geldt één tarief van 6 euro. 

 Voelt niet voor verdere differentiatie op locatie vanwege de administratieve lasten. 

 Bracht controles al naar beneden en beloont goed gedrag.  

 Schuift met de MKBA's de keus een paar maanden vooruit, niet een jaar. De operatie is dan ook 

behoorlijk ingewikkeld. 

 Zit bij Martiniplaza zelf aan het stuur, bij de Euroborg is FC Groningen een externe factor. De 
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beheersmaatregelen zijn sterker en het risico van de lening is lager ingeschat.  

 Verklaart de hoge proceskosten bij bepaling van WOZ-waarden uit bureaus die procederen op basis 

van no cure no pay, waarbij een afwijking van 1 euro al vergoeding van proceskosten oplevert. 

 Hoopt dat dit systeem en bedrijfsmodel landelijk onmogelijk wordt gemaakt. 

 Rolt het experiment van digitale controle met name uit omdat de klanttevredenheid toeneemt. 

 Verhoogt de parkeertarieven met 200.000 euro structureel om de bezuinigingsopgave te halen. 

 Antwoordt dat door de raad vastgesteld beleid uitgevoerd moet worden. Het niet compenseren van 

prijs- en loonstijgingen moeten directeuren binnen de bedrijfsvoering oplossen. Wanneer beleid 

geraakt wordt, dan komt het college terug bij de raad voor een besluit. 

 Wil niet vooruitlopen op eventuele samenvoeging met Ten Boer, waar een discussie zal ontstaan 

over belastingen en eventuele aanpassingen. 

 Legt uit dat flexteams ad hoc inspringen op signalen van bewoners, daarom is er geen beleid. 

 Bespreekt morgen in het college de voortgangsbrief outsourcing ICT en later met de commissie. 

 Geeft aan dat een regieorganisatie absoluut aan de orde blijft om contracten met externe partijen 

goed te kunnen beoordelen en begeleiden. 

 Voorspelt dat outsourcing van ICT een ingewikkeld project is, maar ziet er wel muziek in. 

 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 22.35 uur. 


